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vođenje poreske uprave republike srbije (purs) pre-
uzeo sam prvenstveno zbog toga što ono predstavlja ve-
liki izazov i zato što smatram da je u naredne dve godine 
moguće uvesti značajne promene u njenom poslovanju. 
ideja je da predstojeće reforme donesu potpuno druga-
čiji pristup prema poreskim obveznicima. naime, purs bi 
trebalo da bude ljubazno i stručno lice države koje će po-
moći da se zakonska obaveza plaćanja poreza ispunjava 
na razuman i civilizovan način, sa što manje birokratskih 
manira. primeri iz prakse ukazuju na to da je moguće, uz 
poštovanje zakonske obaveze, uspostaviti znatno bolji i 
korektniji odnos na relaciji purs – poreski obveznici od 
dosadašnjeg. dakle, ideja je da ljudi koji upravljaju bizni-
som, koji su vlasnici kapitala i deo stručne javnosti kažu 
šta je ono što sputava poslovanje, šta bi trebalo menjati 
odmah, a šta postepeno, sistemski. za predviđene pro-
mene nisu toliko bitne zakonske izmene koliko su bitne 
promene u razmišljanju svih aktera u poreskom poslu – 
kako zaposlenih u poreskoj upravi tako i poreskih obve-
znika. na osnovu iskustva stečenog posle prvog meseca 
vođenja purs-a, ocenjujem da će više poteškoća imati 
poreski obveznici nego purs. naročito sam iznenađen 
što je broj onih poreskih obveznika koji prijave obraču-
na pdv-a dostavljaju elektronskim putem veoma mali. 
zaista je čudno i teško razumljivo da smo do sada pri-
mili samo jednu prijavu imovine elektronskim putem, 
dok prijavu godišnjeg dohotka građana nijedan poreski 
obaveznik nije predao na ovaj način, uprkos tome što je 
ovakva opcija ponuđena. izgleda da su javna edukacija i 
bolje informisanje obveznika o mogućnostima ove vrste 
ono što nedostaje.
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praktična poreska reforma, pri čemu potpuno ap-
strahujem normativni deo, koji je u nadležnosti mini-
starstva i parlamenta, predviđa modernizaciju poreske 
uprave pre svega u smislu modernizacije njenog rada. 
do većih, korenitijih promena poreskog sistema može 
doći tek posle završetka modernizacije njenog poslova-
nja. stoga u ovoj i narednoj godini ne treba očekivati 
bitnije promene poreskog sistema, jer reformska reor-
ganizacija purs-a, uz eventualno istovremeno izvođe-
nje zakonskih promena sistema, može dovesti do veli-
kih poteškoća. 

pošto je takve promene moguće izvesti samo sa 
stručnim i savesnim kadrom, u narednom periodu pred-
videli smo proveru rezultata rada zaposlenih u purs-u, 
kao i uvođenje određenih normativa za rad u pore-
skoj upravi. naravno, za efikasniji rad neophodno je it 
i mrežno osavremenjivanje i taj posao će biti okončan 
do početka jeseni. potom na red dolazi uvođenje nove 
programske opreme, dakle softverskih rešenja koja će 
svima omogućiti precizniji i lakši rad. na primer, sprema 
se jedinstveni obrazac za podnošenje prijava o isplaće-
nim dohocima, kao i jedan uplatni račun za sve poreze 
i doprinose. ocenjujem da predviđene promene može-
mo izvesti u roku od dve godine.

mnogi me pitaju da li u procesu te modernizacije 
očekujem političke pritiske. lično smatram da tih priti-
saka neće i ne sme biti, jer je posredi stručni rad. svima 
mora biti interes da purs radi što bolje i da što više po-
reza uđe u budžet. sam nikada nisam bio niti ću biti član 
bilo koje političke stranke. zanima me samo stručni rad 
i želim da tako i ostane.


